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   Utdragsbestyrkande: 
    

Nämnd Kommunstyrelsen  
   

Offentligt sammanträde Nej  
   

Sammanträdesdag 2 maj 2019  
   

Tid och plats Klockan 13:00-15:33, A-salen  
   
 Ledamöter Frånvarande  

följande paragrafer 
Tjänstgörande  
ersättare 

 Beslutande  Daniel Dronjak (M), 
Ordförande 

  

 Malin Danielsson (L)   
 Christian Ottosson (C)   
 Christina Eklund (M)   
 Jelena Drenjanin (M)   
 Karl Henriksson (KD)   
 Ingalill Söderberg (DP)   
 Lars Björkman (HP) Samtliga Sven Nicklasson (HP) 
 Sara Heelge Vikmång (S)   
 Rasmus Lenefors (S)   
 Ann-Marie Högberg (S)   
 Rikard Lingström (S)   
 Nujin Alacabek Darwich (V) §§ 18-20 Britt Björneke (V) 
 Anders Lönroth (MP) §§ 17-32 (gick kl. 

13:57) 
Tomas Nordström (MP) 

 Mats Arkhem (SD)   
 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Eva Carlsson-Paulsén (M), Love Bergström (M), Henrik Juhlin (C), Cem Delen 
(L), Rolf Johansson (KD), Leif Dyrvall (DP), Yossi Sigal (S), Britt Björneke (V) 
§§ 1-17, 21-32, Niklas Bougt (V), Tomas Nordström (MP) §§ 1-16, Martin Nigals 
(SD) 

 
Övriga närvarande Se nästa sida 

 
Utses att justera Rasmus Lenefors 

   
Justeringens tid 6 maj 2019 Paragrafer 1-32 

   
Underskrifter   

 Patrick Stenbacka  
 Sekreterare 

 

 

 Daniel Dronjak  
 Ordförande 

 

 

 Rasmus Lenefors  
 Justerande 
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Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 
 
 

 

 

Kommunstyrelsens sammanträde den 2 maj 2019 

Övriga närvarande 

 

Camilla Broo, kommundirektör 
Bengt Svenander, senior rådgivare 
Mona Birgetz, HR-direktör 
Heléne Hill, samhällsbyggnadsdirektör 
Roger Höglund, IT- och kommunikationsdirektör 
Toralf Nilsson, kanslidirektör 
Hans Nyström, ekonomidirektör 
Linus Björkman, politisk sekreterare (M) 
Aza Cheragwandi, politisk sekreterare (S) 
Leonid Yurkovskiy, politisk sekreterare (SD) 
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BEVIS  
om justering av Kommunstyrelsen protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunstyrelsen har sammanträtt den 2 maj 2019 

Protokollet har justerats den  6 maj 2019 

Anslaget sattes upp den 7 maj 2019 

Anslaget tas ner den 29 maj 2019 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  28 maj 2019 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Registrator, kommunstyrelsens 
förvaltning, Kommunalvägen 28, 08-
535 300 00 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 1   
    
    

 
 
 

Föredragningslistans godkännande  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föredragningslistan fastställs. 

Daniel Dronjak (M) hälsar Tomas Nordström (MP), som ersätter Anders Abel (MP), 
samt nytillträdda kommundirektören Camilla Broo och HR-direktören Mona Birgetz, 
välkomna till kommunstyrelsen. 
 
Vidare tackar Daniel Dronjak (M) Bengt Svenander för hans tid som tillförordnad 
kommundirektör. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 2   
    
Diarienummer KS-2018/1015.119    
 

 
 

Angående neutral klädpolicy i Huddinge kommun – svar på 
motion väckt av Marin Nigals (SD)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 4 februari 2019, avslås motionen.  

 
Sammanfattning 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 23 april 2018 väckte Martin Nigals (SD) 
en motion om att utreda möjligheten att införa en neutral klädpolicy i syfte att minska 
religiösa, kulturella och politiska konflikter mellan Huddinge kommuns invånare och 
kommunens verksamheter. 
 
I Huddinge kommuns personalpolicy framgår bland annat att kommuninvånarnas 
intressen och behov ska stå i fokus i all verksamhet samt att vi ska bemöta varandra 
och våra invånare på ett jämlikt och likvärdigt sätt. 
 
Diskrimineringslagen anger vad arbetsgivaren ur ett diskrimineringsperspektiv 
behöver ta hänsyn till vid framtagande av regler och rutiner. Det som framgår är att 
kriterierna om ett berättigat syfte och en bedömning av om inga andra medel för att 
nå syftet finns ska vara uppfyllda för att undvika risken att regeln ska vara indirekt 
diskriminerande för vissa grupper. Kommunstyrelsens förvaltnings bedömning är att 
det inte går att införa en neutral klädpolicy enligt motionärens förslag utan att riskera 
att indirekt diskriminera vissa grupper. 
 
Överläggning 
Mats Arkhem (SD) yrkar bifall till förslagen i motionen. Martin Nigals (SD) yttrar 
sig. Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordföranden ställer propositioner efter varandra om bifall till arbetsutskottets förslag 
och till Mats Arkhems (SD) förslag och finner därvid att kommunstyrelsen beslutat 
bifalla arbetsutskottets förslag. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 2   
    
Diarienummer KS-2018/1015.119    
 

 
Reservationer 
Mot kommunstyrelsens beslut till förmån för eget förslag reserverar sig Mats Arkhem 
(SD) för Sverigedemokraterna. 
 
Beslutet delges 
Motionären 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 3   
    
Diarienummer KS-2018/1055.119    
 

 
 

Utred möjligheten att införa Tak över huvudet-garanti i 
Huddinge kommun - svar på motion väckt av Nujin Alacabek 
(V), Britt Björneke (V) och Bo Persson (V)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 4 mars 2019, avslås motionen. 

 
Sammanfattning 
I en motion väckt i kommunfullmäktige den 24 april 2018 föreslår Nujin Alacabek, 
Britt Björneke och Bosse Persson (samtliga V) att Huddinge kommun utreder 
möjligheten att införa en ”Tak över huvudet-garanti” i likhet med den som finns i 
Stockholm stad, samt att Huddinge kommun utreder möjligheten att erbjuda denna 
möjlighet till personer från 18 år och uppåt, till skillnad från i Stockholms stad, som 
har från 20 år och uppåt. 
 
Motionen har skickats på remiss till socialnämnden som framhåller att  behov av 
bistånd till akut logi i Huddinge bedöms i enlighet med socialtjänstlagen. 
I Huddinge finns inte motsvarande akutboenden som i Stockholm stad, vilket innebär 
att en garanti skulle kräva ett omfattande parallellt arbete med boendeformer. 
Kommunstyrelsens förvaltning vill också betona att det finns en risk att en ”Tak över 
huvudet-garanti” riskerar att permanenta en dålig tillfällig lösning, istället för att ge 
incitament till förändring. Det är också viktigt att arbeta förebyggande mot hemlöshet 
och ge stöd till enskilda för att lösa exempelvis komplicerad problematik med skulder 
och missbruk. 
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att motionen 
avslås. 
 
Överläggning 
Nujin Alacabek (V) med instämmande av Anders Lönroth (MP) bifall till förslagen i 
motionen. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 3   
    
Diarienummer KS-2018/1055.119    
 

 
Propositioner 
Ordföranden ställer propositioner efter varandra om bifall till förvaltningens förslag 
och till Nujin Alacabeks (V) m fl förslag och finner därvid att kommunstyrelsen 
beslutat bifalla förvaltningens förslag. 
 
Reservationer 
Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP) reserverar sig för Vänsterpartiet 
respektive Miljöpartiet de gröna till förmån för eget förslag; se bilaga till detta 
protokoll. 
 
Beslutet delges 
Socialnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 4   
    
Diarienummer KS-2018/1056.119    
 

 
 

Minska kvinnors sjukfrånvaro – svar på motion väckt av Nujin 
Alacabek (V) och Britt Björneke (V)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 5 februari 2018, anses motionen besvarad.  

 
Sammanfattning 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 23 april 2018 väckte Nujin Alacabek (V) 
och Britt Björneke (V) en motion gällande att utreda orsakerna till kvinnors höga 
sjukfrånvaro i relation till männens samt att mot bakgrund av resultatet vidta åtgärder. 
Orsakerna till kvinnors relativt sett högre sjukfrånvaro än mäns är undersökta och 
analyserade av Försäkringskassan samt flera forskningsprojekt över tid. Den bild som 
framträder är att skillnaden mellan könen har flera olika orsaker. Bland annat ses 
skillnader utifrån den könsuppdelade arbetsmarknaden, att kvinnor och män drabbas 
av olika diagnoser, att kvinnor oftare har en totalt sett högre belastning givet olika 
roller såväl på arbetet som i familjen och övriga sociala roller. 
 
Kommunen har de senaste åren bedrivit utveckling av det systematiska 
arbetsmiljöarbetet, rehabiliteringsprocessen samt inom ledarskapsområdet, det är 
områden där arbetsgivaren har möjlighet att påverka situationen för medarbetaren. 
Åtgärderna inom dessa områden är ett långsiktigt arbete och sänkning av 
sjukfrånvaron ses, i synnerhet inom den social- och äldreomsorgsförvaltningen. 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att analysen och slutsatserna om kvinnors 
sjukfrånvaro är tillräckliga samt att de vidtagna åtgärderna bedöms ge effekt över tid.  
 
Överläggning 
Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till förslagen i motionen. I övrigt yttrar sig Ingalill 
Söderberg (DP). Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordföranden ställer propositioner efter varandra om bifall till förvaltningens förslag 
och till Nujin Alacabeks (V) förslag och finner därvid att kommunstyrelsen beslutat 
bifalla förvaltningens förslag. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 4   
    
Diarienummer KS-2018/1056.119    
 

 
 
Reservationer 
Till förmån för eget förslag reserverar sig Nujin Alacabek (V) för Vänsterpartiet; se 
bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Motionärerna 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 5   
    
Diarienummer KS-2018/2573.119    
 

 
 

Skapa en motorgård i Huddinge - svar på motion väckt av 
Martin Nigals (SD)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Med hänvisning till vad som anges i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 4 mars 2019, anses motionen besvarad. 

2. Kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att undersöka intresset för en motorgård i 
Huddinge. 

 
Sammanfattning 
Martin Nigals (SD) inkom den 5 november 2018 med en motion om att kommunen 
utreder möjligheten att skapa en motorgård i Huddinge. 
Motionen har remitterats till kultur- och fritidsnämnden och dåvarande natur- och 
byggnadsnämnden (numera klimat- och stadsmiljönämnden). Klimat- och 
stadsmiljönämnden har valt att avstå från att besvara remissen. 
 
Kultur- och fritidsnämnden ser ett behov av att undersöka hur stort intresset 
egentligen är hos ungdomarna i kommunen för en motorgård. Kultur- och 
fritidsnämnden anser generellt att det är önskvärt med fler lokaler och platser för 
ungdomar att tillbringa sin fritid och ställer sig därför positiv till motionärens förslag 
om att utreda möjligheten att skapa en motorgård. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att det är viktigt att tillhandahålla varierade 
kultur- och fritidsaktiviteter för ungdomar. Det är då viktigt att kommunen har 
kunskap om vad barn och unga gör och vill göra på sin fritid. 
Kultur- och fritidsnämnden föreslås därför få i uppdrag att utreda intresset för en 
motorgård i Huddinge. 
 
Överläggning 
Mats Arkhem (SD) yrkar bifall till förslagen i motionen. Härefter förklaras 
överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 5   
    
Diarienummer KS-2018/2573.119    
 

 
Propositioner 
Ordföranden ställer propositioner efter varandra om bifall till arbetsutskottets förslag 
och till Mats Arkhems (SD) förslag och finner därvid att kommunstyrelsen beslutat 
bifalla arbetsutskottets förslag. 
 
Reservationer 
Till förmån för eget förslag reserverar sig Mats Arkhem (SD) för 
Sverigedemokraterna; se bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Kultur- och fritidsnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 6   
    
Diarienummer KS-2019/672.111    
 

 
 

Söderenergis utköp av tågterminalen i Nykvarn  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Söderenergi AB:s utköp av Nykvarns tågterminal av leasegivaren Catena AB (före 
detta Brinova) godkänns i enlighet med beslutsunderlag som framgår av bilaga 1–4 
till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 28 mars 2019. 

 
Sammanfattning 
Järnvägsterminalen i Nykvarn är strategiskt viktig för Söderenergis 
bränsleförsörjning. Söderenergi hyr idag terminalen Catena AB (tidigare Brinova). 
Söderenergi önskar av ekonomiska skäl köpa fastigheten under 2019. 
Enligt uppgift från bolaget föreligger inga projektrisker (tid, kvalitet eller ekonomi) 
eller verksamhetsrisker. Sker inte förvärv under 2019 är nästa möjlighet 2024 men då 
till marknadsvärde. Priset vid förvärv under 2019 uppgår till ca 85 mnkr. De nedlagda 
kostnaderna på anläggningen idag överskrider drygt 200 mnkr och utgör därmed 
enligt bolaget en indikation på marknadsvärdet på fastigheten. Eftersom det rör sig 
om ett beslut av större vikt behöver ärendet tillstyrkas av Södertörns Energis 
ägarkommuner samt Söderenergis andra ägare Telge AB. 
 
Styrelsen i Södertörns Energi tillstyrkte den 19 februari 2019 Söderenergis utköp av 
tågterminalen och gav i uppdrag åt VD att inhämta erforderligt godkännande från 
Botkyrka och Huddinge kommuner efter att affären godkänts av Telge AB. Telge AB 
fattade 4 mars 2019 beslut om att godkänna utköp av Nykvarns tågterminal. 
Kommunfullmäktige föreslås godkänna utköp av Nykvarns tågterminal. 
 
Beslutet delges 
Beslutet delges 
Södertörns Energi AB 
Söderenergi AB 
Botkyrka kommun 
Södertälje kommun 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 7   
    
Diarienummer KS-2019/668.184    
 

 
 

Revidering av HKF 8110 Avgifter inom kulturskolan  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Avgifter inom kulturskolan – HKF 8110 – fastställs i enlighet med vad som framgår 
av bilaga 3 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 8 april 
2019. 

 
Sammanfattning 
Under hösten 2018 har kulturskolan i Huddinge kommun implementerat systemet 
StudyAlong. I samband med implementeringen har ett behov av att revidera avgifter 
uppkommit för att harmonisera avgifter och rabatter till övriga länet och underlätta 
framtida regionala samarbete. Att harmonisera avgifter är en nyckelfråga för 
kulturskolornas regionala samarbete över kommungränserna. 
Förslaget av reviderade avgifter bedöms inte innebära några större ekonomiska 
konsekvenser för kultur- och fritidsnämnden. Kommunstyrelsens förvaltning föreslår 
att kommunfullmäktige fastställer reviderade avgifter inom kulturskolan (HKF 8110) 
i enlighet med vad som framgår av bilaga 3 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 8 april 2019. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning för Vänsterpartiet; se bilaga till 
detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Kultur- och fritidsnämnden 
HKF 8110 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 8   
    
Diarienummer KS-2019/920.112    
 

 
 

Revidering av Reglemente för föreningsbidrag i Huddinge 
kommun (HKF 8020)   
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Regler för föreningsbidrag i Huddinge kommun – HKF 8020 – ska ha den ändrade 
lydelse som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 28 mars 2019. 

 
Sammanfattning 
I regler för föreningsbidrag i Huddinge kommun – HKF 8020 – föreskrivs att 
socialnämnden får besluta om bidrag i form av grundbidrag, verksamhetsbidrag, 
hyresbidrag och startbidrag till föreningar för personer med funktionsnedsättning 
samt till stöd- och hjälporganisationer inom det sociala området. 
 
Vård- och omsorgsnämnden ansvarar sedan den 1 januari 2019 för omsorg om 
personer med funktionsnedsättning. Enligt reglemente för vård- och 
omsorgsnämnden – HKF 7500 – framgår att nämnden bland annat ska handlägga och 
svara för bidrag till verksamhetsanknutna frivilligorganisationer. 
Eftersom vård- och omsorgsnämnden övertog ansvaret gällande omsorg om personer 
med funktionsnedsättning från socialnämnden den 1 januari 2019, med anledning av 
ny nämndorganisation, behöver regler för föreningsbidrag i Huddinge kommun – 
HKF 8020 – revideras. 
 
Socialnämnden har den 9 april 2019, § 7, beslutat föreslå fullmäktige att fastställa 
social- och äldreomsorgsförvaltningens förslag till ändring av regler för 
föreningsbidrag i Huddinge kommun – HKF 8020. 
 
De ändringar som socialnämnden föreslår i regler för föreningsbidrag i Huddinge 
kommun – HKF 8020 – framgår av jämförelsetabell i bilaga 4 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 28 mars 2019. 
Efter en genomgång av de förordade ändringarna föreslår kommunstyrelsens 
förvaltning att kommunfullmäktige godkänner socialnämndens förslag till regler för 
föreningsbidrag i Huddinge kommun – HKF 8020 – dock med vissa redaktionella 
justeringar som kommunstyrelsens förvaltning förordar såsom tillägg i 
socialnämndens förslag. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 8   
    
Diarienummer KS-2019/920.112    
 

 
 
 
Utöver kommunstyrelsens förvaltnings förslag på redaktionella justeringar föreslås 
även § 7.5 ändras till att endast omfatta orterna Askim och Vanda eftersom 
samarbetet har begränsats till att avse enbart Askim och Vanda. 
Kommunstyrelsens förvaltnings föreslagna ändringar framgår av markeringar i bilaga 
1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 28 mars 2019. 
 
Beslutet delges 
  
Socialnämnden 
Vård- och omsorgsnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
HKF 8020 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 9   
    
Diarienummer KS-2018/2973.112    
 

 
 

Ändring av regler för Huddinge kommuns demokratipris (HKF 
9221)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 1 april 2019, godkänns de föreslagna förändringarna i regler för Huddinge 
kommunsdemokratipris (HKF 9221) i enlighet med bilaga 2.  

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun delar årligen ut ett pris för att främja demokrati. Syftet med priset 
är att uppmärksamma och belöna en enskild person, grupp av personer, förening eller 
annan sammanslutning som på ett förtjänstfullt sätt verkat för demokratins 
kärnvärden. 
 
Demokratiberedningen har enligt HKF 9221 ansvarat för hanteringen av Huddinge 
kommuns demokratipris. I demokratiberedningens ansvar har ingått att kungöra när 
det är lämpligt att nominera till demokratipriset och att enskilda eller organisationer 
äger rätt att föreslå mottagare av priset. Även demokrati-beredningen har kunnat 
nominera pristagare. Demokratiberedningen har vidare ansvarat för att fatta beslut om 
vem eller vilka som ska erhålla priset efter att ha granskat och bedömt föreslagna 
pristagare och utfärdat anvisningar om förfarande vid utbetalning av pengarna. 
Kommunfullmäktige beslutade den 17 december 2018 dels att demokratiberedningen 
skulle upphöra den 31 december 2018, dels att en trygghets- och 
delaktighetsberedning skulle inrättas den 1 januari 2019. Den sistnämnda ska 
fördjupa arbetet kring trygghet och delaktighet i Huddinge kommun. Med anledning 
av organisationsförändringen behöver ansvaret för demokratipriset flyttas till 
trygghets- och delaktighetsberednings ansvarsområde. 
Ärendet har av kommunfullmäktige, den 18 mars 2019, återremitterats till 
kommunstyrelsen för förnyad beredning.  
 
Överläggning 
Kanslidirektören Toralf Nilsson och Rasmus Lenefors (S) yttrar sig. Härefter 
förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 10   
    
Diarienummer KS-2019/974.804    
 

 
 

Miljöbokslut 2018  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Miljöbokslut 2018, enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 2 april 2019, godkänns. 

 
Sammanfattning 
I februari 2017 beslutade kommunfullmäktige om Miljöprogram 2017-2021. 
Miljöprogrammet ska följas upp varje år. Uppföljningen redovisas i kommunens 
webbaserade verktyg, Miljöbarometern och i ett miljöbokslut. 
 
Klimat- och stadsmiljönämndens uppföljning av miljöprogrammet för 2018 visar att 2 
mål har mycket god måluppfyllelse, 42 mål har god måluppfyllelse, 17 mål har 
godtagbar måluppfyllelse, 20 mål har ej godtagbar måluppfyllelse och 8 mål är 
svårbedömda. Temaområdena har även bedömts i sin helhet. 
 
Området Klimat och luft har godtagbar måluppfyllelse, Vatten ej godtagbar 
måluppfyllelse, Biologisk mångfald och friluftsliv god måluppfyllelse, 
Markanvändning och samhällsplanering godtagbar måluppfyllelse, Gifter i miljön 
godtagbar måluppfyllelse samt Informera och engagera god måluppfyllelse. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår, i likhet med klimat- och stadsmiljönämnden, 
att Miljöbokslut 2018 godkänns av kommunfullmäktige. 
 
Överläggning 
Christian Ottosson (C) yrkar bifall. Vidare yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), 
Anders Lönroth (MP), Yossi Sigal (S) och Nujin Alacabek (V). Härefter förklaras 
överläggningen avslutad. 
 
Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S), Anders Lönroth (MP) och Nujin Alacabek (V) anmäler 
protokollsanteckningar för Socialdemokraterna, Miljöpartiet de gröna respektive 
Vänsterpartiet; se bilagor till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 11   
    
Diarienummer KS-2018/843.104    
 

 
 

Skapa fler parkeringsplatser för rörelsehindrade – svar på 
medborgarförslag väckt av Kaj Ihr  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 20 mars 2019 anses medborgarförslaget från Kaj Ihr vara besvarat. 

 
Sammanfattning 
Kaj Ihr har inkommit med ett medborgarförslag med önskemålet att kommunen 
skapar fler parkeringsplatser för funktionsnedsatta. Medborgarförslaget har 
remitterats till Huddinges råd för funktionsfrågor för yttrande. 
Medborgarförslaget innehåller exempel på platser med ett lågt antal parkeringsplatser 
för funktionshindrade. Medborgaren önskar även att parkeringsplatserna ska vara 
breda så att bildörren kan öppnas i 90 grader för att eventuell hjälputrustning ska få 
plats. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att allmän platsmark ska vara tillgänglig för alla 
medborgare. En anpassning av parkeringsplatser för funktionsnedsatta bidrar till ökad 
tillgänglighet. Förvaltningen arbetar därför kontinuerligt med att anpassa 
parkeringsplatser för funktionsnedsatta. Vidare ger förvaltningen exempel på 
parkeringsplatser som har anpassats för funktionsnedsatta under 2018. 
I Huddinge kommuns parkeringsprogram anges riktlinjer som ska tillämpas i 
hantering av parkeringsplatser för funktionsnedsatta. Vid utformning av 
parkeringsplatser för funktionsnedsatta tillämpas kraven i VGU (Vägar och gators 
utformning). 
 
Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning för Socialdemokraterna; se 
bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Kaj Ihr 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 12   
    
Diarienummer KS-2018/665.104    
 

 
 

Skapa permanenta parkeringsplatser i Visättra – svar på 
medborgarförslag väckt av Maj Eriksson  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat 26 mars 2019, avslås medborgarförslaget från Maj Eriksson. 

 
Sammanfattning 
Maj Eriksson har inkommit med ett medborgarförslag om att kommunen ska vara 
samordningsansvarig för samtliga befintliga parkeringsplatser i Visättra område. 
Kommunfullmäktige har den 26 mars 2018 beslutat att överlämna medborgarförslaget 
till kommunstyrelsen att besluta i ärendet. 
Förslagsställaren önskar att kommunen ska skapa fler parkeringsplatser i Visättra 
område enligt inkomna punkter nedan. 
 
1. Bygg på våningsplan på befintliga parkeringsytor. 
2. Bygg parkeringshus med flera plan på tomten där ”gamla Konsum” låg på 
Visättravägen. 
3. Bygg parkeringshus på kommunens mark mellan HSB och sportfältet samt på 
fastigheten längs Kvarnängsvägen. 
 
Överläggning 
Sedan Nujin Alacabek (V) och Mats Arkhem (SD) yttrat sig förklaras överläggningen 
avslutad. 
 
Protokollsanteckningar 
Mats Arkhem (SD) anmäler protokollsanteckning för Sverigedemorkaterna; se bilaga 
till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Maj Eriksson 
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Diarienummer KS-2018/666.104    
 

 
 

Fördela parkeringsplatser i Visättra rättvist – svar på 
medborgarförslag väckt av Maj Eriksson  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat 26 mars 2019, avslås medborgarförslaget från Maj Eriksson. 

 
Sammanfattning 
Maj Eriksson har inkommit med ett medborgarförslag om att kommunen ska vara 
samordningsansvarig för samtliga befintliga parkeringsplatser i Visättra område. 
Kommunfullmäktige har den 26 mars 2018 beslutat att överlämna medborgarförslaget 
till kommunstyrelsen att besluta i ärendet. 
 
Beslutet delges 
Maj Eriksson 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 14   
    
Diarienummer KS-2019/859.313    
 

 
 

Detaljplan för Svarven 11 - antagande  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Detaljplan för Svarven 11 antas enligt Kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 28 mars med tillhörande antagandehandlingar, bilaga 1, 2, 
3 och 4. 

 
Sammanfattning 
En ny detaljplan tas fram för fastigheten Svarven 11 i Länna industriområde, på 
initiativ och på bekostnad av fastighetsägaren. För fastigheten finns idag ett 
tidsbegränsat bygglov som medger tillfällig användning i form av kontor och handel. 
Den nya detaljplanen syftar till att möjliggöra denna användning även efter att det 
tidsbegränsade bygglovet gått ut. Den befintliga planen medger endast industri. Den 
största förändringen i den nya detaljplanen jämfört med den befintliga är således att 
användningen utökas till att omfatta industri, handel och kontor. Vad gäller 
bebyggelsens omfattning görs inga större förändringar, jämfört med befintlig plan. 
Det finns behov av att hantera dagvattenfrågan inom ramarna för planarbetet, varför 
en dagvattenutredning har tagits fram. Det finns goda möjligheter att omhänderta och 
rena dagvattnet inom fastigheten. 
 
Förvaltningen ser positivt på tillskapande av arbetsplatsmöjligheter och en mer 
flexibel användning av industrifastigheter i Länna industriområde. 
 
Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning för Socialdemokraterna; se 
bilaga till detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
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Diarienummer KS-2019/858.313    
 

 
 

Detaljplan för Fjället 71 och 160 - antagande  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Detaljplan för Fjället 160 antas enligt Kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 28 mars 2019 med tillhörande antagandehandlingar, 
bilagor 1, 2, 3 och 4. 

 
Sammanfattning 
Syftet med planen är att möjliggöra en förskola med en maxkapacitet för 160 barn på 
fastigheterna Fjället 71 och Fjället 160. Syftet är även att skapa flexibilitet genom att 
ange användningen skola och en större byggrätt än vad en förskola för 160 barn 
kräver.  
 
Gällande detaljplan tillåter allmänt ändamål inom Fjället 160 och handel inom Fjället 
71. Inom Fjället 160 finns en befintlig förskola för ca 80 barn som kommer rivas i 
samband med genomförandet av detaljplanen. 
I planförslaget är högsta utnyttjandegrad i byggnadsarea per fastighetsarea 20 %. 
Högsta tillåtna nockhöjd är 13,5 meter. Genomförandetiden är 5 år. 
 
Överläggning 
Nujin Alacabek (V), Tomas Nordström (MP), Anders Lönroth (MP), Malin 
Danielsson (L), Jelena Drenjanin (M) och Karl Henriksson (KD) yttrar sig. Härefter 
förklaras överläggningen avslutad. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning för Vänsterpartiet och Anders 
Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning för Miljöpartiet de gröna; se bilagor till 
detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 16   
    
Diarienummer KS-2016/1452.361    
 

 
 

Upphandling av entreprenör för upprustning av 
Sjödalsparken  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Upphandling av entreprenör för upprustning av Sjödalsparken ska genomföras. 

2. Kommunstyrelsen uppdrar åt chefen för kommunstyrelsens trafik- och 
landskapssektion att på kommunstyrelsens vägnar besluta om tilldelning av kontrakt i 
upphandlingsärendet. 

3. Kommunstyrelsen uppdrar åt förvaltningen att utreda hur förskoletomten Flundran 
2 kan bli en del av Sjödalsparken. 

 
Sammanfattning 
Kommunens stadspark Sjödalsparken är i behov av en rejäl ansiktslyftning. 
Allmänheten har gett inspel till parkens innehåll genom medborgardialoger under t ex 
Huddingedagarna. Parken är en populär evenemangspark där både 
midsommarfirande, valborgsfirande och Jazzfestivalen hålls varje år. Den nya 
gestaltningen utgår från den befintliga parkens struktur. Det blir en ökad satsning på 
mer grönska och blommande växter. Parken kommer att få en stämningsfull 
ljusdesign och upplevas som mindre mörk än idag. Det blir ett fokus på vatten i den 
nya utformningen. Vatten leds i en gestaltad ränna ned från centrum till ett entrétorg 
med körsbärsträd. Här samlas vattnet i en spegeldamm med effektbelysning innan 
vattnet fortsätter i en stiliserad ränna längs gräsrundelns kant. Slutligen samlas vattnet 
i en våtmark i parkens södra del. Här blir det träspänger, spännande flora och fauna 
och en naturpedagogisk inriktning.  Den stora gräsrundeln i mitten av parken behålls 
men dess form förstärks ytterligare med trädplanteringar. En långbänk sträcker sig 
längs ena sidan. Scenområdet blir kvar men markbeläggningen blir grus istället för 
dagens bark. Sjödalsparkens lekplats kommer att rustas upp och det blir olika 
sittmöjligheter för människor i alla åldrar och skeden i livet. Det ska finnas 
laddningsstationer och gratis wifi sjodalsparken i parken. Det kommer även att bli en 
ätbar parkdel med fruktträd, bärbuskar och möjligheter till stadsodling. Det kommer 
att planteras de äppelsorter som fick flest röster i tävlingen som kommunen höll i 
under hösten där folk fick rösta mellan olika sorter för plantering i den nya parken. 
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Huddinge kommun kommer under hösten 2019 påbörja upprustningen. Projektet 
bekostas till största delen av kommunala investeringsmedel för parkprojekt. Till viss 
del delfinansieras upprustningen med intäkter från exploateringar som sker inom 
ramen för program för Huddinge centrum (t ex Sjödalsbacken). Stöd från Boverket 
för grönare städer (enligt förordning 2017:1337) har också erhållits på 7,28 miljoner 
kronor. 
 
För att upprustningen av Sjödalsparken ska kunna utföras behöver en upphandling av 
entreprenör genomföras. Projektering av parken pågår nu och ett 
förfrågningsunderlag tas nu fram enligt förvaltningens mallar och rutiner. 
Upphandling av entreprenör planeras att starta sommaren 2019 för att kunna ha en 
entreprenör på plats i höst. Parken planeras vara färdigbyggd våren 2020. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till eget tilläggsyrkande med lydelsen: 
”Kommunstyrelsen uppdrar åt förvaltningen att utreda hur förskoletomten Flundran 2 
kan bli en del av Sjödalsparken”; se bilaga till detta protokoll. 
Nujin Alacabek (V), Anders Lönroth (MP), Malin Danielsson (L) och Christian 
Ottosson (C) biträder tilläggsyrkandet. 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordföranden finns inledningsvis att kommunstyrelsen beslutat bifalla förvaltningens 
förslag och finner sedan att kommunstyrelsen även beslutat bifalla Sara Heelge 
Vikmångs (S) m fl tilläggsyrkande. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning för Vänsterpartiet; se bilaga till 
detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
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Diarienummer KS-2019/351.109    
 

 
 

Höjda åldersgränser i pensionssystemet och i andra 
trygghetssystem (Ds 2019:2) – svar på remiss från 
Socialdepartementet  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Bifogad skrivelse till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 2 
april 2019, bilaga 1, överlämnas till Socialdepartementet som Huddinge kommuns 
yttrande över utredningen Höjda åldersgränser i pensionssystemet och i andra 
trygghetssystem (Ds 2019:2). 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun har från Socialdepartementet fått promemorian ”Höjda 
åldersgränser i pensionssystemet och i andra trygghetssystem” på remiss. 
Sveriges befolkning lever allt längre och för att upprätthålla pensionsnivåerna 
behöver därför arbetslivet förlängas i takt med den ökade medellivslängden. Ett nytt 
åldersbegrepp föreslås införas och ska benämnas riktålder för pension. Riktåldern ska 
räknas upp med hänsyn till medellivslängdens utveckling och ska beräknas för första 
gången 2020 och tillämpas från och med 2026 och beräknas då bli 67 år. Därutöver 
föreslås att åldersgränsen när inkomstgrundad ålderspension i form av 
inkomstpension och premiepension tidigast kan lämnas ska höjas: 
 
- År 2020 ska den höjas från 61 till 62 år 
- År 2023 ska den höjas till 63 år 
- År 2026 ska den knytas till att vara tre år lägre än riktåldern för pension, vilket 
innebär att åldersgränsen då bedöms bli 64 år 
De ökande behoven av välfärdstjänster är en stor utmaning för kommunerna och för 
att klara en hållbar välfärd och kompetensförsörjningen så ser kommunstyrelsens 
förvaltning en höjd pensionsålder som en viktig förutsättning. Att fler jobbar heltid 
och förlänger sitt arbetsliv minskar rekryteringsbehoven. Detta betyder att de flesta av 
förslagen i skrivelsen är bra och välkomna. I det föreslagna bilagda yttrandet anser 
dock kommunstyrelsens förvaltning att ett antal punkter bör beaktas i regeringens 
fortsatta beredning av ärendet. 
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Överläggning 
Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till eget förslag; se bilaga till detta protokoll. Härefter 
förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordföranden ställer propositioner efter varandra om bifall till förvaltningens förslag 
och till Nujin Alacabeks (V) förslag och finner därvid att kommunstyrelsen beslutat 
bifalla förvaltningens förslag. 
 
Reservationer 
Mot kommunstyrelsens beslut till förmån för eget förslag reserverar sig Nujin 
Alacabek (V) för Vänsterpartiet. 
 
Beslutet delges 
  
Socialdepartementet 
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Remiss - SOU 2018:74 Lite mer lika. Översyn av 
kostnadsutjämningen för kommuner och landsting   
 
Kommunstyrelsens beslut 
Som svar på remiss av slutbetänkandet: Lite mer lika. Översyn av 
kostnadsutjämningen för kommuner och landsting (SOU 2018:74) överlämnas 
yttrande bifogat till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 8 
april 2019. 

 
Sammanfattning 
Regeringen beslutade 2016 att tillkalla en särskild utredare med uppgift att göra en 
översyn av systemet för kostnadsutjämning för kommuner och landsting, den så 
kallade Kostnadsutjämningsutredningen. Den 1 oktober 2018 överlämnades 
slutbetänkandet, ”Lite mer lika. Översyn av kostnadsutjämningen för kommuner och 
landsting” (SOU 2018:74). Huddinge kommun har fått möjlighet att yttra sig om 
förslaget. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning är i grunden positiv till förslaget men anser att delar 
av förslaget till kommunal utjämning inte bör genomföras enligt förslaget. 
Förvaltningen anser att Huddinge kommun i sitt remissvar ska lyfta fram synpunkter 
avseende främst systemet som helhet och delmodellerna för löner, Grundskola, 
Infrastruktur & skydd och IFO. 
 
Det är överlag positivt att uppdatering sker och positivt med en översyn av 
kostnadsutjämningen där alla delar ses över samtidigt. Ett komplext 
utjämningssystem behöver kontinuerligt ses över och uppdateras utifrån förändrade 
förutsättningar. Det är dock av vikt att se kostnads- och inkomstutjämningen i ett 
sammanhang. Inkomstutjämningen bör ses över samtidigt då det är det sammantagna 
utfallet som är relevant för den enskilda kommunen. 
Förvaltningen anser att det borde ha ingått i kommitténs direktiv att ta ett större grepp 
kring befolkningsförändringar för att även belysa om det finns merkostnader till följd 
av kraftig befolkningstillväxt som inte fångas upp av de olika delmodeller i 
kostnadsutjämningen. 
 
Särskilt lönemodellen, Infrastruktur & skydd samt befolkningsförändringar behöver 
belysas ytterligare innan dessa förändringar genomförs. Att inkorporera lönemodellen 
i övriga delmodeller är direkt olämpligt utifrån transparens och möjligheter till 
förenklingar som ingår i kommitténs direktiv.  
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Förvaltningen vill även belysa att arbetsmarknaden och levnadsomkostnadsläget inte 
är lokala faktorer utan regionala eller åtminstone delvis regionala. Stora delar av 
Mälardalen är i praktiken en gemensam arbetsmarknad. Det är svårt att se att lönerna 
för kommunanställda skulle skilja sig väsentligt åt mellan kommuner i samma 
arbetsmarknadsregion. 
Beträffande grundskolemodellen har riksdagen fattat beslut om ett riktat statsbidrag 
baserat på ett socioekonomiskt index. Utredningen föreslår därför inte att någon 
komponent för socioekonomisk utjämning ska ingå i grundskolemodellen.  
 
Förvaltningens bestämda uppfattning är att de riktade statsbidragen bör avvecklas 
alternativt minimeras. En socioekonomisk komponent ska därför ligga i 
kostnadsutjämningsmodellen för grundskola. 
Infrastruktur och investeringar är styvmoderligt behandlade i utjämningens 
delmodeller för infrastruktur & skydd och verksamhetsövergripande kostnader, 
modellerna är för komplicerade, i viss mån föråldrade och resonemangen behöver 
utvecklas. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att variablerna i den föreslagna modellen för individ- och 
familjeomsorg är högst påverkbara för kommunerna. Därför anser kommunstyrelsens förvaltning 
att modellen är problematisk och bör utredas vidare 
 
Protokollsanteckningar 
Britt Björneke (V) och Rasmus Lenefors (S) anmäler protokollsanteckningar för 
Vänsterpartiet respektive Socialdemokraterna; se bilagor till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Finansdepartementet 
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”Rätt till utbildning i förskoleklass för barn till 
beskickningsmedlemmar från tredjeland (U2019/00343/S)” – 
svar på remiss från Utbildningsdepartementet 
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Bifogad skrivelse till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 2 
april 2019, bilaga 1, överlämnas till Utbildningsdepartementet som Huddinge 
kommuns yttrande över promemorian Rätt till utbildning i förskoleklass för barn till 
beskickningsmedlemmar från tredjeland (U2019/00343/S).  

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun har fått promemorian ”Rätt till utbildning i förskoleklass för barn 
till beskickningsmedlemmar från tredjeland” på remiss från 
Utbildningsdepartementet. I promemorian lämnas förslag som innebär att barn till 
beskickningsmedlemmar m.fl. från länder utanför EU, EES och Schweiz får rätt till 
avgiftsfri utbildning i förskoleklass. Syftet är att de sexåringar som är barn till 
beskickningsmedlemmar från tredjeland ska få samma rätt som andra barn i Sverige 
att ta del av utbildningen i förskoleklassen. 
 
Förslaget innebär ett utvidgat åliggande för kommunerna, vilket innebär att den 
kommunala finansieringsprincipen är tillämplig. Eftersom endast ett fåtal kommuner 
berörs av regleringen utgår kompensation i form av ett riktat statsbidrag. 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att förslagen som presenteras i promemorian 
”Rätt till utbildning i förskoleklass för barn till beskickningsmedlemmar från 
tredjeland” är bra. 
 
Förskoleklass är sedan 2018 en obligatorisk skolform i Sverige med tydlig koppling 
till den efterföljande grundskolan och därför finns goda skäl att även barn från 
beskickningsmedlemmar från tredjeland ska ges rätt till en verksamhet som syftar till 
att stimulera deras utveckling och förbereda dem för fortsatt utbildning. Då antalet 
barn som berörs av förslaget är litet underlättar det också för berörda kommuner att 
kunna erbjuda platser inom förskoleklassverksamheten. 
  
 
 
 

 Sammanträdesdatum Paragraf  
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Beslutet delges 
  
Utbildningsdepartementet 
Remissinstansen 
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Remiss av förslag till föreskrifter om tillgänglighet till digital 
offentlig service 
 
Kommunstyrelsens beslut 
1.Som svar på remiss av ”Förslag till föreskrifter om tillgänglighet till digital 
offentlig service (2019-44)” överlämnas yttrande bifogat till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 27 mars 2019. 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun har fått promemoria om Remiss av förslag till föreskrifter om 
tillgänglighet till digital offentlig service från Myndigheten för digital förvaltning 
(DIGG). 
 
Den 1 januari 2019 trädde DOS-lagen (2018:1937) och DOS-förordningen 
(2018:1938) om tillgänglighet till digital offentlig service i kraft. De genomför det så 
kallade webbtillgänglighetsdirektivet (direktiv (EU) 2016/2102). 
Promemorian från DIGG föreskriver förtydliganden och definitioner av begrepp som 
förekommer i ovan nämnda lagar, direktiv och förordningar samt tydliggör datum för 
fullgörande samt knyter samman bestämmelser med internationella riktlinjer för 
webbtillgänglighet. 
 
Med hjälp av föreskrifterna från DIGG blir det nu tydligt vad som omfattas av den 
nya lagstiftningen samt när direktivet ska vara genomfört - i allt väsentligt den 23 
september 2020 - för kommunens alla befintliga webbplatser och mobila 
applikationer. 
 
Kommunen tillstyrker och ställer sig överlag positiv till innehållet i den remiss till 
föreskrift från DIGG som inkommit. Vissa förtydliganden efterfrågas dock 
 
Överläggning 
Sedan Henrik Juhlin (C) yttrat sig förklaras överläggningen avslutad. 
 
Beslutet delges 
Myndigheten för digital förvaltning (DIGG) 
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Kommunstyrelsens vidarefördelning av arbetsmiljöuppgifter 
till kommundirektören  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen vidarefördelar arbetsmiljöuppgifter vid kommunstyrelsens 
förvaltning till kommundirektör Camilla Broo enligt bilaga 1. 

2. Kommundirektören äger rätt att vidarefördela sina uppgifter enligt punkten 1 så 
långt ut i organisationen att det systematiska arbetsmiljöarbetet kan drivas ute på 
arbetsplatserna och att tillräckliga befogenheter, resurser, kunskaper och kompetens 
följer med.   

 
Sammanfattning 
Enligt arbetsmiljölagen är arbetsgivaren huvudansvarig för arbetsmiljön och ska vidta 
alla åtgärder som behövs för att förebygga att arbetstagare utsätts för ohälsa eller 
olycksfall. Enligt § 28 i det gemensamma reglementet för nämnder och styrelser i 
Huddinge kommun (HKF 9010) ansvarar styrelse/nämnd för arbetsmiljöfrågor inom 
sitt verksamhetsområde. Nämnden föreslås vidarefördela nämndens 
arbetsmiljöuppgifter till förvaltningsdirektören.  
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Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken och 
Waxholmsbolagets trafik 2019/2020 (T20)   
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Skrivelse enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
26 mars 2019 överlämnas till Trafikförvaltningen som Huddinge kommuns yttrande 
över trafikförändringar i SL-trafiken 2019/2020. 

2. Skrivelse enligt bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
26 mars 2019 överlämnas till trafikförvaltningen som Södertörnsgemensamt yttrande 
över trafikförändringar i SL-trafiken 2019/2020. 

 
Sammanfattning 
Trafikförvaltningen har påbörjat arbetet med trafikförändringar inför december år 
2019. Förslagen innefattar både utökningar och eventuella reduceringar i trafiken 
samt omfördelningar. Huddinge kommun har beretts möjlighet att lämna synpunkter 
kring dessa trafikförändringar samt hur de bör prioriteras. 
I remissen presenterar Trafikförvaltningen förslag på trafikförändringar för 
tunnelbana och busstrafiken. Remissen beskriver möjliga trafikförändringar. 
I yttrandet till Trafikförvaltningen ställer sig kommunstyrelsens förvaltning generellt 
positiv till de ändringar i trafiken som föreslås. 
 
Överläggning 
Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till eget tilläggsförslag; se bilaga till detta protokoll. 
Vidare yttrar sig Tomas Nordström (MP), Sara Heelge Vikmång (S), Malin 
Danielsson (L) och Martin Nigals (SD). Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordföranden ställer propositioner efter varandra om bifall till förvaltningens förslag 
och till Nujin Alacabeks (V) tilläggsyrkande och finner därvid att kommunstyrelsen 
beslutat bifalla förvaltningens förslag. 
 
Reservationer 
Till förmån för eget tilläggsyrkande reserverar sig Nujin Alacabek (V) för 
Vänsterpartiet. 
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Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning för Socialdemokraterna; se 
bilaga till detta protokoll. Tomas Nordström (MP) anmäler protokollsanteckning för 
Miljöpartiet de gröna; se bilaga till detta protokoll 
Beslutet delges 
Region Stockholm, Trafikförvaltningen 
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Planbesked för del av Medicinaren 19 i Flemingsberg  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ställer sig positiv till planändring avseende fastigheten 
Medicinaren 19 i Flemingsberg och lämnar därmed ett positivt planbesked. 

 
Sammanfattning 
Hemsö Development AB har skickat in en begäran om planbesked avseende 
fastigheten Medicinaren 19 i Flemingsberg i syfte att dels möjliggöra ändrad 
användning inom befintlig byggnad och dels möjliggöra tillbyggnad och därmed 
utöka mängden arbetstillfällen i Flemingsberg. Sökande nyttjar fastigheten med 
tomträtt. Fastighetsägare är Stockholms läns landsting och ett godkännande finns från 
fastighetsägaren. Begäran inkom 2018-12-06. Gällande detaljplan från 1968 medger 
allmänt ändamål, sjukhus. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning bedömer att förslaget är förenligt med 
översiktsplanens intentioner och att det bidrar till en utveckling av den regionala 
stadskärnan Flemingsberg i önskvärd riktning. Kommunstyrelsens förvaltning 
föreslår att ett positivt planbesked lämnas och att tidpunkten för när arbetet kan starta 
beslutas i nästa delårsuppföljning till plan för samhällsbyggnad och lokalförsörjning i 
Huddinge kommun. 
 
Beslutet delges 
 Sökande 
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Planbesked för Liljekonvaljen 5 och 6 i Stuvsta  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ställer sig negativ till planläggning avseende fastigheterna 
Liljekonvaljen 5 och 6 i Stuvsta och lämnar därmed ett negativt planbesked. 

 

Sammanfattning 
Fastighetsägaren till Liljekonvaljen 5 har skickat in en begäran om planbesked. 
Ansökan avser ändring av planbestämmelse för minsta tomtstorlek för Liljekonvaljen 
5 och 6 för att möjliggöra bildandet av ytterligare en tomt. Idag gällande detaljplan 
för fastigheterna anger enbostadshus med minsta tomtstorlek om 1000 kvm. Begäran 
inkom den 7 februari 2019. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning bedömer att ändring av detaljplanen inte är aktuell 
utifrån nuvarande behov och mål. Enligt kommunens riktlinjer för planbesked är det 
inte heller lämpligt att ändra detaljplanen för enskilda småhusfastigheter som redan 
omfattas av en detaljplan där fastighetsindelning och byggrätter har slagits fast i ett 
område. Förvaltningen dokumenterar dock vilka fastigheter som är inblandade i en 
planbeskedsansökan för att eventuellt kunna ta ett större helhetsgrepp i framtiden. 
  
 
Beslutet delges 
Fastighetsägarna Liljekonvaljen 5 och 6 
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Rivning av Lissma skola, Lissma 4:150, i samband med 
byggnation av Tvärförbindelse Södertörn  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att ansöka om rivningslov och låta riva 
byggnaden Lissma gamla skola, belägen inom fastigheten Lissma 4:150, i enlighet 
med kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 26 mars 2019. 

 
Sammanfattning 
Planering pågår just nu för Tvärförbindelse Södertörn, med en förväntad färdigbyggd 
väg någon gång mellan 2030–2032. Trafikverket gick hösten 2018 ut på samråd för 
dragningen av väglinjen. I samband med det stod det klart att Lissma skola inte 
kommer kunna stå kvar på sin plats, då väg och gång- och cykelväg kommer att gå 
där byggnaden står idag. 
 
Skolbyggnaden har inte bedömts som kulturhistoriskt värdefull i Stockholms läns 
museums kulturmiljöinventering av kommunen från 2003. Lissma skolbyggnad 
ligger inte inom detaljplanelagt område och omfattas därför inte av något skydd av 
kulturvärden i detaljplan. Trafikverket har också genomfört en antikvarisk utredning 
för Lissma skola som slagit fast att byggnaden inte är särskilt skyddad. I den har det 
även slagits fast att det går att flytta byggnaden men det blir komplext och kostsamt. 
Sett till det relativt låga bevarandevärdet för byggnaden, komplexiteten och den höga 
kostnaden vid en flytt, är förvaltningens sammanlagda bedömning att en flytt inte är 
aktuell och att förvaltningen förordar att byggnaden medges rivas inom ramarna för 
utbyggnaden av Tvärförbindelse Södertörn. 
 
Överläggning 
Nujin Alacabek (V) och Tomas Nordström (MP) yrkar avslag på förvaltningens 
förslag. 
Vidare yttrar sig Leif Dyrvall (DP), Britt Björneke (V), Malin Danielsson (L) och 
Christian Ottosson (C). 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordföranden ställer propositioner efter varandra om bifall till förvaltningens förslag 
och till Nujin Alacabeks (V) och Tomas Norströms (MP) avslagsyrkande och finner 
därvid att kommunstyrelsen beslutat bifalla förvaltningens förslag. 
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Reservationer 
Till förmån för egna avslagsyrkanden reserverar sig Nujin Alacabek (V) och Tomas 
Nordström (MP) för Vänsterpartiet respektive Miljöpartiet de gröna; se skriftliga 
bilagor till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Trafikverket 
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Mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun och 
Huddinge Samhällsfastigheter AB inom detaljplan för Fjället 
160  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun och Huddinge 
Samhällsfastigheter AB rörande fastigheterna Fjället 160 och Fjället 71 i 
kommundelen Sjödalen godkänns i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 26 mars 2019. 

 
Sammanfattning 
Natur- och byggnadsnämnden beslutade 2017-11-20 om att kommunstyrelsens 
förvaltning erhåller planuppdrag för att upprätta en detaljplan för ny förskola på 
fastigheterna Fjället 160 och Fjället 71, belägna i Balingsnäs i kommundelen 
Sjödalen. 
Fastigheten Fjället 160 ägs av Huddinge Samhällsfastigheter AB och fastigheten 
Fjället 71 ägs av Huddinge kommun. Båda fastigheterna används idag för 
förskoleverksamhet, men fastigheten Fjället 71 är detaljplanelagd för handel. 
Syftet med planen är att möjliggöra en förskola med en maxkapacitet 160 barn på 
fastigheterna Fjället 71 och Fjället 160. Syftet är även att skapa flexibilitet genom att 
ange användningen skola och en större byggrätt än vad en förskola för 160 barn 
kräver. På fastigheten Fjället 160 finns en befintlig förskola med en byggnad 
bestående av en våning avsedd för ca 80 barn. Då det råder brist på förskoleplatser i 
området är förslaget att riva befintlig byggnad och uppföra en ny bestående av två 
våningar. Ny vändplan kommer även anordnas utanför planområdet för att möjliggöra 
större friyta för barnen. 
 
För att reglera genomförandet av detaljplanen har förslag till mark- och 
genomförandeavtal upprättats mellan Huddinge kommun och Huddinge 
Samhällsfastigheter AB. Avtalen regle-rar bland annat marköverlåtelser samt 
kostnadsansvar för utbyggnaden av gator och trafiksäkerhetsåtgärder. Avtalen innebär 
att kommunen till exploatörerna överlå-ter kvartersmark för en köpeskilling om ca 
840 000 kronor. Genomförande av detaljplanen innebär inga invester-ingskostnader 
för kommunen. Totalt ger projektet en netto-intäkt/ på ca 840 000 kronor. Första 
inflyttning beräknas kunna ske under kvartal 3 år 2022. 
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Beslutet delges 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Berörda nämnder utanför kommunstyrelsen 
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Valärenden  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Michaela Lööf (S) befrias från uppdraget som ledamot tillika vice ordförande i 
Huddinges pensionärsråd från och med den 11 maj 2019 
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Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsens 
sammanträde den 2 maj 2019  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i   bilagor till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 1 april 2019 godkänns. 

  
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och 
tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa beslut ska 
redovisas till kommunstyrelsen. 
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Meddelanden till kommunstyrelsen  
 
Det antecknas, att inga meddelanden delgavs kommunstyrelsen vid detta sammanträde. 

 
 

 
 



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

 

KOMMUNSTYRELSEN 

  47 (49) 
 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 30   
    
    
 

 
 

Övriga frågor  
 
 

Det antecknas, att inga övriga frågor väcktes vid kommunstyrelsens sammanträde. 

 
 

 
 

 
 



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

 

KOMMUNSTYRELSEN 
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Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 31   
    
Diarienummer KS-2019/84.111    
 

 
 

Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsens 
sammanträde den 3 april 2019  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i   bilagor till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 27   februari 2019 
godkänns. 

  
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och 
tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa beslut ska 
redovisas till kommunstyrelsen. 

 
 

 
 



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

 

KOMMUNSTYRELSEN 

  49 (49) 
 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 2 maj 2019 § 32   
    
    
 

 
 

Information - Bosättningsuppdrag för nyanlända  
 
 

Sektionschefen Anette Hedlin och verksamhetschefen Maria Berglund vid Arbete och 
försörjning, gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen, informerar om kommunens 
bosättningsuppdrag för nyanlända samt den nya gymnasielagen. 
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